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Protokół Nr XXI.2013  

z sesji Rady Powiatu Żagańskiego 

z dnia 28 lutego 2013 roku 

 

 

1. Otwarcie obrad XXI sesji rady Powiatu Żagańskiego. 
Otwarcia obrad XXI sesji Rady Powiatu Żagańskiego dokonała Przewodnicząca Rady Ewa 

Gancarz o godz. 10
00

, stwierdzając na sali obecność 21 radnych i ważność obrad sesji,  

dlatego podejmowane uchwały będą prawomocne. 

Ponadto na sali obecni byli: Zarząd Powiatu Żagańskiego, Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka, 

Sekretarz Powiatu Iwona Hryniewiecka, Radca Prawny Halina Miszczuk, Dyrektor 105 

Szpitala Wojskowego Sławomir Gaik, Z- ca Dyrektora 105 Szpitala Wojskowego Marek 

Femlak, przedstawiciele szpitala, Radna Sejmiku Województwa Lubuskiego Grażyna 

Stawowczyk, dyrektorzy jednostek organizacyjnych, naczelnicy wydziałów Starostwa 

Powiatowego oraz prasa lokalna.  

2. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz zapytała, czy są propozycje zmian do porządku obrad se-

sji. 

Starosta Anna Michalczuk: w imieniu Zarządu Powiatu proponuję zdjąć z porządku obrad pro-

jekt uchwały w sprawie likwidacji Technikum Uzupełniającego wchodzącego w skład Zespołu 

Szkół Technicznych i Licealnych w Żaganiu, ponieważ do dnia dzisiejszego nie wpłynęły 

wszystkie wymagane opinie Związków Zawodowych w tej sprawie. Jednocześnie proponuję 
wprowadzić projekt uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 

szkół niepublicznych o uprawnieniach szkół publicznych oraz placówek niepublicznych pro-

wadzonych na terenie Powiatu Żagańskiego oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich 

wykorzystywania. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz zaproponowała wprowadzenie do porządku obrad projek-

tu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie powołania Komisji Zdrowia i Polityki Pro-

rodzinnej 

Radny Eugeniusz Barylak: proponuję zdjąć z porządku obrad projekt uchwały Nr XXI.7.2013  

w sprawie zmiany uchwały Nr XVI.5.2012 Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 26 września 

2012 r. w sprawie przystąpienia Powiatu Żagańskiego do zadania inwestycyjnego pn. „Przebu-

dowa dróg gminnych – ulice: Jana Pawła II, T. Kościuszki, ul. Chrobrego w Małomicach – II 

etap” w ramach Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych, ponieważ uważamy, że 

przedstawiony nam projekt uchwały jest niezgodny z prawem. Obowiązująca uchwała Rady 

Powiatu Żagańskiego z dnia 26 września 2012 roku mówi wyraźnie, w §1, że powiat żagański 

przystępuje do zadania inwestycyjnego pn.„Przebudowa dróg gminnych – ulice: Jana Pawła II, 

T. Kościuszki, ul. Chrobrego w Małomicach – II etap” w ramach Narodowego Programu Prze-

budowy Dróg Lokalnych, realizowany przez Gminę Małomice. W §2 tej uchwały mówi się, że 

na realizację zadania, o którym mowa w §1, powiat zabezpieczy w budżecie na 2013 rok środki 

finansowe w wysokości 220.000 zł. Uważamy, że ta uchwała jest obowiązująca i zmieniać jej 

nie można, dlatego wnoszę o wycofanie z porządku obrad tej uchwały. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poddała pod głosowanie kolejno zaproponowane zmiany 

do porządku obrad: 

- zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie likwidacji Technikum Uzupełniającego 

wchodzącego w skład Zespołu Szkół Technicznych i Licealnych w Żaganiu, 
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 Zdjęcie z porządku obrad w/w projektu uchwały zostało przyjęte przy 20 głosach „za”,  

1 „wstrzymującym”.  

- wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania  

i rozliczania dotacji dla szkół niepublicznych o uprawnieniach szkół publicznych oraz placó-

wek niepublicznych prowadzonych na terenie Powiatu Żagańskiego oraz trybu  

i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystywania. 

Wprowadzenie do porządku obrad w/w projektu uchwały zostało przyjęte jednogłośnie. 

- wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

powołania Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej. 

 Zdjęcie z porządku obrad w/w projektu uchwały zostało przyjęte przy 20 głosach „za”,  

1 „wstrzymującym”.  

- zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVI.5.2012 Rady 

Powiatu Żagańskiego z dnia 26 września 2012 r. w sprawie przystąpienia Powiatu Żagań-
skiego do zadania inwestycyjnego pn. „Przebudowa dróg gminnych – ulice: Jana Pawła II, T. 

Kościuszki, ul. Chrobrego w Małomicach – II etap” w ramach Narodowego Programu Prze-

budowy Dróg Lokalnych. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz: Radny Eugeniusz Barylak zdjęcie powyższej uchwały 

argumentował tym, że jest to nie zgodne z prawem, dlatego chciałabym, aby Radca Prawny 

wypowiedział się w tej sprawie. 

Radca Prawny Halina Miszczuk: jest to zmiana do porządku obrad, głosujemy wyłączenie pro-

jekt uchwały z porządku obrad. Należy jednak powiedzieć, że w uchwale wskazano podstawę 
prawną, dlatego uchwała znajduje oparcie w przepisach prawnych. 

Zdjęcie z porządku obrad w/w projektu uchwały w wyniku głosowania 7 „za”,  

13 „przeciwnych”, 1 „wstrzymujący”, nie zostało przyjęte. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poddała pod głosowanie porządek obrad po wprowadzo-

nych zmianach. 

Porządek obrad został przyjęty przy 14 głosach „za”, 2 „przeciwnych”, 3 „wstrzymujących”, 2 

radnych nie brało udziału w głosowaniu. 

Porządek obrad po wprowadzonych zmianach przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie obrad XXI sesji Rady Powiatu Żagańskiego.  

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XX sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 30 stycznia 2013 roku. 

                     4. Informacja o finansowaniu i zabezpieczeniu opieki medycznej w powiecie. 

   5. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach i placówkach oświatowych, dla których 

organem prowadzącym jest powiat żagański. 

      6. Informacja Starosty z prac Zarządu Powiatu pomiędzy sesjami. 

7. Interpelacje radnych. 

     8. Przedstawienie wyników kontroli Komisji Rewizyjnej w zakresie delegacji Zarządu 

Powiatu. 

                    9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

                       1) stwierdzenia wyboru Wiceprzewodniczących Rady Powiatu Żagańskiego, 

                       2) zmiany uchwały w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej, 

                       3) zmiany uchwały w sprawie powołania Komisji Budżetu i Finansów Powiatu, 

                       4) zmiany uchwały w sprawie powołania Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej, 

  5) zmiany uchwały w sprawie powołania Komisji Gospodarki i Infrastruktury, 

                       6) zmiany uchwały w sprawie powołania Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej, 
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  7) zmiany Uchwały Nr XVI.5.2012 Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 26 września 2012 r.  

w sprawie przystąpienia Powiatu Żagańskiego do zadania inwestycyjnego pn. „Przebudowa 

dróg gminnych – ulice: Jana Pawła II, T. Kościuszki, ul. Chrobrego w Małomicach – II 

etap” w ramach Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych, 

8) zmian budżetu, 

               9) ustalenia wynagrodzenia dla Przewodniczącego Zarządu Powiatu Żagańskiego, 

  10) zmiany Uchwały Nr XIII.11.2012 Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 28 marca 2012 r.  

w sprawie uchwalenia Regulaminu Organizacyjnego Starostwa Powiatowego w Żaganiu, 

  11) wyznaczenia delegata Powiatu Żagańskiego do Zgromadzenia Ogólnego Związku Powia-

tów Polskich, 

  12) określenia zadań finansowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych przekazywanych Powiatowi Żagańskiemu w 2013 r. 

  13) wyrażenia zgody na dokonanie na rzecz Gminy Szprotawa darowizny nieruchomości na 

cele publiczne (dot. nieruchomości położonej w Szprotawie – magazyn obrony cywilnej), 

  14) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości w formie darowizny od Gminy Żagań o statu-

sie miejskim do Powiatowego Zasobu Nieruchomości (dot. nieruchomości położonej w 

Żaganiu – darowizna na cele publiczne), 

  15) ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół niepublicznych o uprawnieniach 

szkół publicznych oraz placówek niepublicznych prowadzonych na terenie Powiatu 

Żagańskiego oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystywania, 

  16) załatwienia skargi na działalność Zarządu Powiatu Żagańskiego. 

10. Odpowiedzi na interpelacje. 

11. Wnioski. 

      12. Informacje i oświadczenia. 

                     13. Zamknięcie obrad XXI sesji Rady Powiatu Żagańskiego. 

3. Przyjęcie protokołu z XX sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 30 stycznia 2013  

roku. 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz: do zapoznania się z protokołem XX sesji Rady Powiatu 

Żagańskiego z dnia 30 stycznia 2013 roku zobowiązani byli Radny Marek Ślusarski oraz Rad-

ny Zbigniew Teler, proszę o przedstawienie opinii. 

Radny Marek Ślusarski: z protokołem zapoznałem się i nie wnoszę uwag. 

Radny Zbigniew Teler: z protokołem zapoznałem się i nie wnoszę uwag. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz: protokół z XX sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 30 

stycznia 2013 roku uznaje się za przyjęty. 

                     4. Informacja o finansowaniu i zabezpieczeniu opieki medycznej w powiecie. 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz zaproponowała realizację w/w informacji w kolejności: 

a) wystąpienie Dyrektora 105 Szpitala Wojskowego, 

b) stanowisko Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej w sprawie przedłożonego przez Za-

rząd Powiatu projektu umowy dzierżawy na okres 5 lat, 

c) opinie pozostałych Komisji: 

 1) Komisja Budżetu i Finansów Powiatu, 

    2) Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej, 

3) Komisja Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli, 

4) Komisja Gospodarki i Infrastruktury, 

5) Komisja Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska, 

6) Komisja Rewizyjna. 

c) dyskusja. 
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a) wystąpienie Dyrektora 105 Szpitala Wojskowego, 
Informację o finansowaniu i zabezpieczeniu opieki medycznej w powiecie przedstawił Dyrek-

tor 105 Szpitala Wojskowego Sławomir Gaik: to już 3 lata, jak 105 Szpital Wojskowy z Przy-

chodnią przejął świadczenia zdrowotne w powiecie żagańskim, dzierżawiąc pomieszczenia  

i sprzęt, które są własnością Starostwa Powiatowego w Żaganiu, jednocześnie przejmując ka-

drę szpitala. Przez te 3 lata udało się zrobić coś dobrego, chociaż zdaję sobie sprawę, że nie 

wszystko, bo zawsze są jakieś trudności. Szpital obecnie funkcjonujący, jest szpitalem bez-

piecznym dla pacjenta, dla lekarzy w nim pracujących. Jest szpitalem, w którym chcą leczyć 
się mieszkańcy nie tylko powiatu żagańskiego, ale też powiatów ościennych. Jest to szpital, do 

którego przychodzą nowi lekarze, w którym kształcimy kadrę i systematycznie rozwijamy się. 
W oddziałach szpitalnych leczymy ponad 20 tys. osób, udzielamy ponad 13 tys. porad w po-

radniach specjalistycznych, co też w większości jest limitowane. Szpital posiada 17 oddziałów 

szpitalnych, 6 pododdziałów, 32 poradnie, łączna liczba łóżek 380, w tym w Żaganiu 109, sal 

operacyjnych 7, w Żaganiu centralny blok operacyjny z dwoma salami operacyjnymi. Kontrakt 

szpitala wynosi 70.000.000 zł tylko z NFZ, dodatkowo kontrakt z zakładami pracy, jednostka-

mi wojskowymi, wszystkie inne umowy to blisko 75.000.000 zł, jest to jeden z największych  

4 szpitali w województwie lubuskim. Filia w Żaganiu – 48 lekarzy, średni personel medyczny 

141 osób, 78 pielęgniarek, położnych, 19 ratowników medycznych, obsługa szpitala 24 osoby, 

dodatkowo firma IMPEL, która zabezpiecza też szpital. Świadczymy kompleksowo usługi me-

dyczne: szpital, poradnie specjalistyczne, pracownie diagnostyczne, dysponujemy nocną świą-
teczną opieką medyczną i ratownictwem medycznym dla mieszkańców całego powiatu. Gdy 

przejmowaliśmy szpital w 2010 roku, kontrakt szpitala wynosił 13.151.000 zł na dzień dzisiej-

szy, kontrakt na około 20.000.000 zł, jest to wzrost o prawie 6.000.000 zł. Ten wzrost dotyczy 

zarówno lecznictwa szpitalnego, jak i poradni specjalistycznych, wszystkich dziedzin, które 

obsługujemy. Zmieniliśmy również funkcjonowanie szpitala w Żaganiu, przenosząc oddział 

pulmonologiczny i część poradni specjalistycznych do budynku głównego szpitala. W 2011 

roku otworzyliśmy oddział onkologiczny, zwiększyliśmy o 50% kontrakt na ginekologię, dys-

ponujemy dobrą kadrą, dobrym sprzętem i wykonujemy zabiegi bardzo nowoczesne, wykorzy-

stując zabiegi chirurgii laparoskopowej. Oddziały w Żaganiu są w pełni zabezpieczone pod 

każdym względem, co świadczy o bezpieczeństwie pacjenta i dla lekarzy. Szpital w Żaganiu, to 

jednostka porównywalna do szpitala „Na Wyspie” w Żarach. Chciałem powiedzieć, że jestem 

zdecydowany, żeby dalej podpisać porozumienie i dalej współpracować, bo uważam, że ten 

organizm zaczyna dobrze funkcjonować. Myślimy o utworzeniu w Żaganiu oddziału pediatrii, 

trochę sprofilowanej na choroby pulmonologiczne i alergologiczne. Przy współpracy powiatu, 

myślimy o utworzeniu w Żaganiu pracowni rezonansu magnetycznego. Może nie wszystko 

układa się pomyślnie, bo choćby sprawy sądowe z pielęgniarkami, za które nie do końca czu-

jemy się winni. Musze podkreślić, że nigdy nie obiecywałem pielęgniarkom, że od dnia przeję-
cie szpitala, będą miały wyrównane pensje do wysokości pensji pielęgniarek z Żar. Nie mo-

głem czegoś takiego obiecać, bo ja nie miałem takich pieniędzy i nawet te pieniądze, które były 

wypracowane wcześniej przez szpital w Żarach, nie mogły być przeznaczone na podwyżki dla 

pielęgniarek z Żagania. Przejmując pielęgniarki z Żagania zderzyliśmy się z takim problemem, 

że tu różnica w zarobkach, na tym samym stanowisku, była nawet do 500 zł. Te same pielę-
gniarki pracujące na bloku operacyjnym, czy na chirurgii, jedna miała 1.350 zł a druga miała 

1.800 zł, my taki stan rzeczy przejęliśmy. Również nie przypominam sobie, żeby ktoś z ówcze-

snych władz powiatu obiecywał, że pielęgniarki będą miały wyrównane od pierwszego dnia 

przejęcia. Oczywiście staraliśmy się, żebyśmy byli jak najbardziej lojalni w stosunku do pra-

cowników, wyszliśmy z pewnymi ustaleniami, podwyżkami, z regulaminem wynagradzania, 

takim, jaki obowiązuje w Żarach, od pierwszego dnia, czyli od 1 maja 2010 roku. Do regula-

minu wynagrodzenia włączyliśmy premię regulaminową w wysokości 10%, wszystkim wypła-

ciliśmy wynagrodzenie zasadnicze 110 zł, z ustawy „203”. W przeciągu 3 lat, systematycznie 
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realizowaliśmy pewne rzeczy, pewne podwyżki, pielęgniarki i położne w Żaganiu dostały wię-
cej niż te w Żarach. Od 1 lipca 2011 roku wynagrodzenie zasadnicze pielęgniarek i ratowników 

wzrosło o 130 zł, pozostałego personelu średnio o 100 zł. Od 1 października 2012 roku wyna-

grodzenie zasadnicze pielęgniarek, położnych i ratowników wzrosło o kolejne 1,45 %, pozosta-

łego personelu o 1%. Taki regulamin ustaliły związki zawodowe i jeżeli widzę, że jest to  

w miarę logiczne i rozsądne, to jestem w stanie taki regulamin zaakceptować. Na pewno nie 

stoimy w miejscu, staramy się, aby te zarobki wzrastały. Przejęliśmy szpital w całości z kadrą, 
nikogo nie zwolniliśmy, wszyscy mają pensję wypłacaną na czas. Jestem również zadowolony 

z tego, że ten szpital pracuje dobrze, szpital w Żaganiu jest z dobrą kadrą lekarską, pielęgniar-

ską, położniczą i widać, że wszyscy chcą pracować. Na koniec chciałem Radnym podziękować 
za dotacje, które szpital otrzymał na zakup karetki do ratownictwa medycznego w powiecie 

żagańskim oraz do budowy lądowiska w wysokości 100.000 zł.  

Szczegółowa informacja o finansowaniu i zabezpieczeniu opieki medycznej w powiecie stanowi 

załącznik do protokołu 

Radny Jan Sosnowski: kształtowanie wynagrodzeń, w roku 2012 wzrost wynagrodzeń, o1,45%, 

jaka to jest kwota? 

Dyrektor 105 Szpitala Wojskowego Sławomir Gaik: pielęgniarki otrzymały w granicach 30 zł. 

Radny Paweł Lichtański: czy możemy, jako Radni wejść w posiadanie tej prezentacji? Drugie 

pytanie dotyczy połączenia szpitala w szpital wojewódzki, wiele na ten temat pisały nasze lo-

kalne media. Wiele mieszkańców pyta się o to i jesteśmy im winni odpowiedzi, bo zrobiło się  
wokół tego wiele zamieszania, a być może nie potrzebnie. 

Dyrektor 105 Szpitala Wojskowego Sławomir Gaik:  

- przedstawiona prezentacja dotycząca finansowania i zabezpieczeni opieki medycznej w po-

wiecie Żagańskim może być przekazana radnym, 

- w sprawie przekształcenia szpitala w wojewódzki - to już trwa 2 lata i też chciałbym, aby 

decyzja była podjęta jednoznacznie, bo takie przeciąganie jest nie wygodne dla samego szpi-

tala. W ostatnich rozmowach z Panią Marszałek ustaliliśmy, że po zakończeniu sprawy szpi-

tala gorzowskiego, czyli to, co stanęło na sejmiku 19.02.2013 r. o przekształcenie, wrócimy 

do rozmów o przejęciu przez Urząd Marszałkowski szpitala 105. Obiecuję, że jeszcze w tym 

miesiącu będziemy na ten temat rozmawiać. Stanowisko radnych jest różne a ten rok jest 

ostatnim rokiem, w którym musi się zdecydować, co ze szpitalem. Czy szpital będzie likwi-

dowany, czy będzie funkcjonował tak, jak do tej pory, czy będzie przekształcany w spółkę. 

Radny Krzysztof Blajer: na dzień dzisiejszy szpital filia w Żaganiu i placówka w Żarach są or-

ganizacyjnie wyodrębnionymi jednostkami, czy istnieje koncepcja bliższych integracji obu 

jednostek, tak, aby na wzajem się uzupełniały, co mogłoby zdecydowanie poprawić usługi 

zdrowotne na terenie obydwóch powiatów. 

Dyrektor 105 Szpitala Wojskowego Sławomir Gaik: czy poprawiłoby jakość usług, to trudno 

powiedzieć, ale na pewno poprawiłoby zakres rozwoju, moglibyśmy niektóre oddziały sprofi-

lować. Zdaję sobie sprawę, że nieekonomicznym i niewygodnym jest funkcjonowanie dwóch 

oddziałów chirurgii. Ale jeżeli byłbym jedynym operatorem w tym regionie, można pewne 

rzeczy zrobić, można wykorzystać szpital w Szprotawie i otworzyć coś nowego, co będzie wy-

korzystane w rozmowach z NFZ a jednocześnie utrzymamy miejsca pracy albo jeszcze zwięk-

szymy miejsca pracy.  

Radny Karol Jersak: jakie jest zagrożenie dla szpitala żagańskiego po przekształceniu w spółkę 
prawa handlowego. Czy umowa, którą przedstawił nam Zarząd Powiatu Żagańskiego nie jest 

zbyt droga dla szpitala.Bo ja śmiem twierdzić, że szpital powinien uzyskać większą pomoc od 

powiatu żagańskiego niż dotychczas ze względu na to, że nasze społeczeństwo się starzeje. 

Ponadto 10.000 zł, to ja uważam, że czy to nie może być przysłowiowe 2 zł i zamiast płacić 
nieodpowiednie pieniądze dla nieodpowiednich ludzi, ja nie chcę mówić o tym, że trzeba bę-
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dzie wypłacić 120.000 zł odprawy za to, że ktoś wszedł do Zarządu i innych rzeczy, czy te pie-

niądze nie przeznaczyć na szpital, bo to jest nasza przyszłość. 

Dyrektor 105 Szpitala Wojskowego Sławomir Gaik: pracowaliśmy kilka miesięcy nad tym po-

rozumieniem i chcieliśmy żeby to porozumienie było dobre, czytelne i bezpieczne dla Państwa 

i dla szpitala. Ja sobie zdaję sprawę, że nie możecie oddać za darmo dzierżawy, musi być jakaś 
kwota. Ustaliliśmy, że będzie to kwota 10.000 zł brutto, nasze remonty bieżące, konserwacje. 

Natomiast wszystkie inne remonty strategiczne, będą po stronie powiatu. Takie koszty szpital 

jest w stanie udźwignąć i na to się zdecydowaliśmy. Porozumienie, które zostało przygotowane 

przez zespoły robocze szpitala i Starostwa Powiatowego jest takim porozumieniem, które speł-

nia wymagania, które są na nas narzucone. Jestem za podpisaniem tego porozumienia. Po pod-

pisaniu porozumienia szpital występuje, jako jedna jednostka organizacyjna i nie ma czegoś 
takiego, że jeżeli zostaniemy przekształceni w spółkę, to tylko część żarska będzie przekształ-

cona. Szpital jest traktowany, jako jedna całość. Siedziba jest w Żarach, ale filia jest w Żaga-

niu, jako jeden organizm. Jeżeli będziemy się przekształcać to też w całości. 

Radny Tadeusz Kosmatka: ja rok temu, też przy takim podsumowaniu, mówiłem, że kierunek 

jest słuszny i widać to gołym okiem. Natomiast jeszcze raz chciałem zaapelować, jak rok temu, 

aby zrobić trochę porządku z przychodniami specjalistycznymi. To, co się dzieje dzisiaj, bo 

przeżyłem pewną gehennę w poradni pulmonologicznej i zaobserwowałem, że jest nagminnie, 

nie tylko w tej poradni, łamane tego, co wisi na drzwiach tzn. godziny przyjmowania pacjen-

tów. Obiecałem sobie, że teraz będę te sprawy monitorował, bo nie może być tak, że lekarz 

przyjmując od godz. 13
00 

do godz. 18
00

, zjawia się przed godz.15
00

. Ludzie wszyscy czekają, 
nie tylko do tej poradni tylko do innych również. Zagęszczenie tych ludzi dzisiaj, gdzie grypa 

panuje, jest tak duże, że jedni drugich zarażają. Czy nie można zdyscyplinować tych, którzy 

przyjmują, bo to są godziny płatne przez NFZ i nikt nikomu łaski nie robi, że będzie przyjmo-

wał od godziny do godziny tak, jak jest na drzwiach napisane? Czy nie można, rejestrując tych 

ludzi, zapisywać też na konkretne godziny, żeby nie było takiego tłumu na poczekalniach? To 

oczywiście będzie dyscyplinowało lekarza, że będzie musiał przyjść na godz. 13
00

. W ten spo-

sób traktowane są również inne poradnie i dlatego proszę o interwencję w tej sprawie. 

Dyrektor 105 Szpitala Wojskowego Sławomir Gaik: jesteśmy w jednym budynku, wykorzysta-

liśmy każdy centymetr, żeby jak najbardziej rozszerzyć możliwość świadczenia usług. W jed-

nym korytarzu mamy 6 poradni i to jest jedna przyczyna tego. Chciałem, żeby oddział pulmo-

nologiczny był w budynku na ul. Szprotawskiej i tam były też poradnie. W tej chwili musieli-

śmy wszystko przenieść w jedno miejsce i dlatego jest tak ciasno, ale nie mam innej możliwo-

ści utworzenia tych poradni. Przyjęcia w poradni pulmonologicznej – to, że w tej poradni jest 

taka sytuacja jest spowodowana brakami kadrowymi, lekarze wyjeżdżają na specjalizację, 
szkolą się. Doktor Czupryński zabezpiecza właściwie sam oddział pulmonologiczny i przy-

chodnie specjalistyczne. Od dnia jutrzejszego jest lekarz specjalista, który będzie przyjmował 

w poradni pulmonologicznej a ja zrobię wszystko, żeby przyjmował tak, jak są wywieszone 

godziny przyjęć. 

Radna Elżbieta Buganik:  czy dyrektor mógłby przybliżyć informację na temat odejścia Dokto-

ra Kosiorowskiego, ponieważ miał bardzo dużo pacjentów i dlatego jesteśmy winni jakiego 

wyjaśnienia. 

Dyrektor 105 Szpitala Wojskowego Sławomir Gaik: Doktor Kosiorowski z dniem 30.11.2012 r. 

złożył wypowiedzenie z poradni kardiologicznej w Żaganiu. To była jego decyzja, że nie chciał 

przyjmować w poradni kardiologicznej w Żaganiu. Natomiast jestem po rozmowach z Dokto-

rem Kosiorowskim, który zostaje w szpitalu, będzie pracował i obiecał, że będzie przyjmował 

w poradni kardiologicznej w Żaganiu. Podkreślić chciałem, że poradnia kardiologiczna w Ża-

ganiu jest zabezpieczona, przyjmuje Doktor Kulczycki, specjalista kardiolog, który jest rów-

nież bardzo dobrym lekarzem. 
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d) stanowisko Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej w sprawie przedłożonego przez 

Zarząd Powiatu projektu umowy dzierżawy na okres 5 lat, 
Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Mirosław Gąsik: przedłożony projekt 

umowy dzierżawy na okres 5 lat został przez komisję zaopiniowany pozytywnie. Komisja jed-

nak prosi o uszczegółowienie i doprecyzowanie pkt. 6 §2. Jest to jedyna uwaga Komisji do 

projektu w/w umowy. 

c) opinie pozostałych Komisji: 

 1) Komisja Budżetu i Finansów Powiatu, 

    2) Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej, 

7) Komisja Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli, 

8) Komisja Gospodarki i Infrastruktury, 

9) Komisja Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska, 

10) Komisja Rewizyjna. 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz: na posiedzeniu komisji przy udziale Sekretarza Powiatu  

i Radcy Prawnego sprawa, o którą wnioskuje komisja została załatwiona. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poprosiła pozostałe komisje o przedstawienie opinii. 

Z-ca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów Publicznych Krzysztof Blajer: komisja nie 

opiniowała projektu umowy dzierżawy. 

Pozostałe komisje nie opiniowały projektu umowy dzierżawy. 

         d) dyskusja 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz otworzyła dyskusję. 
Radny Karol Jersak: proponuję poddać pod głosowanie wysokość stawki za dzierżawę tzn.  

z 10.000 zł zmniejszyć na 2 zł. 

Radny Tadeusz Kosmatka: uważam, że należy skończyć dyskusję, ponieważ obie strony są 
zgodne, kierunek jest słuszny i chyba nikt z nas nie będzie dyskutował, czy to jest dobra droga 

czy nie, bo to jedyna dobra droga do prowadzenia opieki medycznej przez powiat. 

Radny Krzysztof Jarosz: decyzja w tej sprawie leży w gestii Zarządu Powiatu i jest to zgodne  

z ustawą o gospodarce nieruchomościami i w związku z tym, jeśli Rada zdecyduje się głoso-

wać w jakiejkolwiek sprawie to będzie to niewiążące dla Zarządu. Myślę, że na dzisiaj jest te-

mat wyczerpany, Rada zapoznała się z umową, kluczowa komisja w tej sprawie wydała opinię 
i to zamyka sprawę. 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz: radny Karol Jersak zaproponował głosowanie, ale ja wła-

śnie chciałam powiedzieć, że to nie jest sprawa Rady, tym bardziej, że Pan Dyrektor też wy-

powiedział się, jako strona podpisująca tą umowę, że umowa jest dla niego dobrą umową, do 

przyjęcia. Dlatego więc uważam, że temat został wyczerpany i powinniśmy być zadowoleni  

z tego, że obie strony doszły do porozumienia i podpiszą umowę, która będzie korzystna dla 

obu stron dla nas, bo zabezpieczy dobrą opiekę medyczną dla mieszkańców powiatu żagań-
skiego. 

Wicestarosta Henryk Janowicz: pracowały 2 zespoły robocze i propozycja wyszła od Zarządu 

105 Szpitala Wojskowego. Zarząd Powiatu zapoznał się z propozycją, po długich negocjacjach 

zaakceptował i wypracowane stanowisko zawarte jest w umowie dzierżawy.  

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz podziękowała Dyrekcji 105 Szpitala Wojskowego i ogłosi-

ła przerwę w obradach sesji. 

Po przerwie w obradach sesji brało udział 20 radnych, obrady sesji opuścił Radny Marek Ślu-

sarski zwalniając się u Przewodniczącej Rady. 

   5. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach i placówkach oświatowych, dla których 

organem prowadzącym jest powiat żagański. 
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Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poprosiła Naczelnika Wydz. OKT Michała Ciska  

o przedstawienie sprawozdania. 

Naczelnik Wydz. OKT Michał Cisek: z przeprowadzonej analizy wynika, że średnie 

wynagrodzenie nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego zostało 

osiągnięte, został spełniony warunek ustawowy i w bieżącym roku również nie musimy 

dopłacać do średnich wynagrodzeń. 

Radny Paweł Lichtański: jeśli dobrze zrozumiałem to powiat żagański nie dopłaca do 

wynagrodzeń nauczycieli dlatego, że w ciągu roku dużo nadpłaca. Prawdopodobnie wynika 

to z tego, że mamy relatywnie niską liczbę nauczycieli zatrudnionych w szkołach, którzy 

zarabiają dobrze i nadpłacamy więcej niż przewiduje w swoich średnich wynagrodzeniach 

Karta Nauczyciela. Czyli wynika z tego, że nasze szkoły są zarządzane dobrze, bo 

nauczycieli jest stosunkowo mało, nie zatrudniamy nowych a ci, którzy są wypracowują 
nadgodziny. 

Naczelnik Wydz. OKT Michał Cisek: jest to średnie wynagrodzenie nauczycieli osiągnięte 

przez nauczycieli we wszystkich szkołach na terenie powiatu żagańskiego. Natomiast, jeżeli 

chodzi o poszczególne szkoły to nie zawsze wygląda to w ten sposób, bo są niektóre 

placówki, jak Poradnie Psychologiczno Pedagogiczne, które niestety, z tego względu, że tam 

nie funkcjonuje coś takiego, jak nadgodziny lub jest ich mało, nauczyciele w tych 

placówkach tego średniego wynagrodzenia nie osiągają. Natomiast przy ogólnym 

rozliczaniu, co dopuszcza ustawodawca, czyli biorąc wszystkich nauczycieli na danym 

stopniu awansu zawodowego na terenie powiatu, czyli w placówkach i szkołach, to średnie 

wynagrodzenie jest osiągnięte. 

Radny Karol Jersak: chciałbym, aby Starostwo przedstawiło mi ile jest klas, ile nauczycieli, 

ile jest za dużo tych nauczycieli i ile klas przewidzianych jest w przyszłym roku. Mam 

nadzieję, że na następnej sesji otrzymam takie informacje. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz: takie sprawozdanie o stanie oświaty radni otrzymali,  

w którym były te informacje, o które teraz Pan pyta. Jeśli będzie taka potrzeba, to ja 

zobowiązuje Naczelnika OKT Michała Ciska do tego, aby Panu jeszcze raz to przesłał.  

      6. Informacja Starosty z prac Zarządu Powiatu pomiędzy sesjami. 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz otworzyła dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 

7. Interpelacje radnych. 
Radny Karol Jersak: chciałbym wiedzieć, ile Pan Starosta ma jeszcze wolnych stanowisk, bo 

uważam, jeżeli w Żaganiu i okolicach za stanowisko radnego daje się stołki, to dla mnie jest 

to ośmiornica, to prokuratura tu powinna wstąpić. Proponuję, aby Pan Janowicz w tej chwili 

mi odpowiedział ile zatrudni ludzi z powiatu żagańskiego do swoich struktur. Uważam, że 

przynajmniej z 30 osób. Jeżeli są stołki dla rodzin radnych, są stołki dla znajomych i przyja-

ciół to mam nadzieję, że się znajdą stołki dla mieszkańców Żagania. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz: proszę sprecyzować pytanie, ponieważ w pkt. 10 są 
odpowiedzi na interpelacje, więc bardzo proszę skierować to pytanie, konkretnie do członka 

Zarządu, czy Starosty i proszę sprecyzować pytanie, na które Pan uzyska odpowiedź. 

Radny Karol Jersak: chce wiedzieć, ile Pan Janowicz zatrudni ludzi z powiatu żagańskiego, 

jeżeli może zatrudnić ludzi za stołki to uważam, że może również zatrudniać ludzi bez stoł-

ków. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz: Panie Karolu, uważam, że to pytanie było bardzo nie 

eleganckie, z podtekstem, to jest nie poważne. 
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Radny Karol Jersak: to jest moja sprawa, Pani też jest niepoważna, skoro Pani tu przy mnie 

mówi, że Pani inaczej głosuje a za 3 minuty Pani podnosi głos przeciwny, to jest Pani sprze-

dawczykiem. I uważam, że sprzedawczyki .... 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz: odbieram Panu głos, bo to jest nieeleganckie. Takich 

wyrażeń nie powinno być na sesji i jako Przewodnicząca Rady bardzo bym prosiła o kon-

kretne pytania, bez podtekstów. Pan Radny Karol Jersak obraża tutaj Radę Powiatu Żagań-
skiego. 

Radny Karol Jersak opuścił obrady sesji, w dalszych obradach brało udział 19 radnych. 

Radny Krzysztof Jarosz: moja wypowiedź miałaby sens, jeżeli radny Karol Jersak byłby na 

tej sali, bo tak naprawdę, jeżeli nawet ma prawo do tego, aby pytać o różne rzeczy, to pytanie 

było mało precyzyjne, bo mnie, jako Radnego mało interesuje ilu ludzi może sobie zatrudnić 
Pan Janowicz na swojej fermie strusi, czy danieli. Co mnie interesuje, ilu ludzi tam zatrudni  

i jak się z nimi dogada, myślę, że precyzji w tym pytaniu Pana Jersaka, brakowało. Bo gdyby 

zapytał ilu ludzi ma zatrudnić w Starostwie, to wtedy można by było na to pytanie odpowie-

dzieć precyzyjnie. 

Radna Elżbieta Buganik: mam ogromną prośbę do Zarządu, ponieważ jesteśmy wszyscy 

użytkownikami drogi Żagań – Zielona Góra przez Nowogród, tam jest tak, że odcinkami 

droga jest, jak sito. Jak stopniały śniegi, uzupełniano większe dziury, ale niestety to wszystko 

poszło na marne dlatego, że samochody jeżdżące tam, całą zawartość uzupełnionych dziur 

zsunęły na pobocza. Dlatego są to stracone kolejne pieniądze, czy nie można by było prosić, 
interpelować w sprawie tej drogi, żeby jak najszybciej został wykonany remont. Najgorsza 

sytuacja jest na odcinkach drogi w Miodnicy, Gorzupi, Pożarowie i na ul. Nowogródzkiej. 

Stoją tam znaki z ograniczeniem prędkości, nie można minąć się z innymi pojazdami, nie ma 

chodnika, z jednej strony studzienki a z drugiej strony złe pobocze i zła nawierzchnia. Proszę 
w Zarządzi Dróg Wojewódzkich tą sprawę nagłaśniać. 

Wicestarosta Henryk Janowicz: droga ta jest drogą wojewódzką, były już robione drobne 

remonty, teraz będą robione remonty w samych miejscowościach. Ze względu na budowę 
kanalizy w Miodnicy, Pożarowie i w Starym Żaganiu te inwestycje były trochę przetrzymane. 

My w najbliższym czasie, po konsultacjach, będziemy wysyłać pismo do Zarządu Dróg Wo-

jewódzkich odnośnie remontów bieżących tej drogi i drogi 296 w miejscowości Iłowa, bo 

tam też są skargi mieszkańców. 

Radny Andrzej Barylak: w związku z tym, że powiat nie otrzymał środków na inwestycje 

drogowe, żeby jednak powrócić do tej sprawy i powtórnie wystąpić z wnioskiem do Woje-

wody o uwzględnienie prośby o dotacje na remonty dróg powiatowych. Zdaję sobie sprawę, 
że po przeprowadzonych przetargach, na pewno jakieś oszczędności Wojewoda będzie miał  

i stąd prośba, aby starać się o pozyskanie tych środków. Stan dróg jest w fatalnym stanie  

i dlatego jest podstawa ku temu, żeby w ramach już opracowanych projektów, wystąpić po-

wtórnie z prośbą o przyznanie dotacji dla powiatu żagańskiego. 

Wicestarosta Henryk Janowicz: w związku z tym, że istnieje możliwość poprzetargowa, bo 

może być taka sytuacja, że jakiś samorząd mimo to, że środki wcześniej zabezpieczył, zrezy-

gnuje z inwestycji, bo różne sytuacje są w samorządach. My nie odstępujemy i będziemy 

dalej występować o dotacje dla zaplanowanych inwestycji. Jako Zarząd występujemy z pro-

pozycją złożenia wniosku do ministerstwa infrastruktury o dofinansowanie na remont mostu 

w m. Iłowa. 

      8. Przedstawienie wyników kontroli Komisji Rewizyjnej w zakresie delegacji Zarządu 

Powiatu. 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poprosiła Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej  

o przedstawienie wyników kontroli w zakresie delegacji Zarządu Powiatu. 
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Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof Blajer przedstawił protokół z kontroli Komisji 

Rewizyjnej w zakresie delegacji Zarządu Powiatu. 

Protokół z przeprowadzonej kontroli stanowi załącznik do protokołu z obrad XXI sesji Rady 

Powiatu Żagańskiego z dnia 28 lutego 2013 roku. 

                     9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

                        1) stwierdzenia wyboru Wiceprzewodniczących Rady Powiatu Żagańskiego, 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poprosiła o zgłaszanie kandydatów na funkcję Wiceprze-

wodniczących Rady Powiatu Żagańskiego. 

Radny Henryk Janowicz zgłosił kandydaturę Radnego Marka Koptę na funkcję Wiceprzewod-

niczącego Rady Powiatu Żagańskiego.  

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz zapytała Radnego Marka Koptę, czy wyraża zgodę na 

kandydowanie na funkcję Wiceprzewodniczącego Rady. 

Radny Marek Kopta poinformował, że wyraża zgodę na kandydowanie na funkcję Wiceprze-

wodniczącego Rady. 

Radny Andrzej Katarzyniec zgłosił kandydaturę Radnego Pawła Lichtańskiego na funkcję Wi-

ceprzewodniczącego Rady Powiatu Żagańskiego.  

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz zapytała Radnego Pawła Lichtańskiego, czy wyraża zgodę 
na kandydowanie na funkcję Wiceprzewodniczącego Rady. 

Radny Paweł Lichtański poinformował, że wyraża zgodę na kandydowanie na funkcję Wice-

przewodniczącego Rady. 

Radny Leon Cuprych złożył wniosek o zamknięcie listy. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poddała wniosek pod głosowanie. 

W wyniku głosowania 18 „za”, 1 „przeciwnym” wniosek został przyjęty. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poprosiła o zgłoszenia kandydatów do komisji skrutacyj-

nej, w celu przeprowadzenia wyborów. 

Radny Zbigniew Teler zgłosił kandydaturę Radnego Andrzeja Barylaka do składu komisji 

skrutacyjnej. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz zapytała Radnego Andrzeja Barylaka, czy wyraża zgodę 
na pracę w komisji skrutacyjnej. 

Radny Andrzej Barylak poinformował, że wyraża zgodę na prace w komisji skrutacyjnej. 

Radny Andrzej Katarzyniec zgłosił kandydaturę Radnego Andrzeja Chodania do składu komisji 

skrutacyjnej. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz zapytała Radnego Andrzeja Chodania, czy wyraża zgodę 
na prace w komisji skrutacyjnej. 

Radny Andrzej Chodań poinformował, że nie wyraża zgody na prace w komisji skrutacyjnej. 

Radny Paweł Lichtański zgłosił kandydaturę Radnego Andrzeja Katarzyńca do składu komisji 

skrutacyjnej. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz zapytała Radnego Andrzeja Katarzyńca, czy wyraża zgo-

dę na pracę w komisji skrutacyjnej. 

Radny Andrzej Katarzyniec poinformował, że wyraża zgodę na prace w komisji skrutacyjnej. 

Radny Henryk Janowicz zgłosił kandydaturę Radnego Krzysztofa Blajera do składu komisji 

skrutacyjnej. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz zapytała Radnego Krzysztofa Blajera, czy wyraża zgodę 
na prace w komisji skrutacyjnej. 

Radny Krzysztof Blajer poinformował, że wyraża zgodę na prace w komisji skrutacyjnej. 

Radny Leon Cuprych złożył wniosek o zamknięcie listy. 
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Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poddała wniosek pod głosowanie. 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poddała pod głosowanie zgłoszony skład komisji skruta-

cyjnej. 

Przy 16 głosach „za”, 3 „wstrzymujących” zgłoszony skład komisji został przyjęty. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz ogłosiła przerwę w celu ukonstytuowania się komisji 

skrutacyjnej i przygotowania kart do głosowania. 

Radny Krzysztof Blajer poinformował, że został wybrany na Przewodniczącego Komisji 

Skrutacyjnej. Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej przedstawił zasady głosowania: 

głosowanie jest tajne, wszyscy otrzymają karty do głosowania. Na podstawie listy obecności 

wszyscy radni będą kolejno wywoływani i będą podchodzili do przygotowanej urny. Karta do 

głosowania zawiera tekst: jest jedna karta, na karcie są 2 pytania „Czy jesteś za wyborem na 

stanowisko Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu Żagańskiego Pana Marka Kopty”. Są 3 

kratki” „TAK”, „NIE”, „WSTRZYMUJĘ SIĘ”. Drugie pytanie „Czy jesteś za wyborem na 

stanowisko Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu Żagańskiego Pana Pawła Lichtańskiego”. Są 
3 kratki” „TAK”, „NIE”, „WSTRZYMUJĘ SIĘ”. Jeżeli jesteśmy za wyborem zakreślamy 

”TAK”, jeżeli jesteśmy przeciwko zakreślamy „NIE”, jeżeli nie mamy zdania 

„WSTRZYMUJĘ SIĘ”. Karty zostały przeliczone, jest 21 kart, po za napisem i pieczątką Rady 

Powiatu nie ma żadnych znaczków. Bardzo proszę radnych o trzymanie się zasad i wstawianie 

w kratce znaku X, po za tym innych znaków proszę nie stawiać, bo głos uznany zostanie przez 

Komisję za nieważny. Znak X stawiamy w jednej z trzech kratek przy każdym kandydacie. 

Urna do głosowania jest pusta, następnie zostaje zabezpieczona i postawiona w miejscu, gdzie 

radni będą oddawali swój głos. 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej odczytywał kolejno z listy obecności radnych, którzy 

podchodzili odebrać kartę i oddając swój głos wrzucali kartę do urny. 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Krzysztof Blajer: w związku z tym, że Radny Marek 

Ślusarski oraz Radny Karol Jersak opuścili obrady sesji przed głosowaniem, dwie karty do 

głosowania zostają zniszczone. 

Przewodnicząca Rady ogłosiła przerwę w celu przeliczenia głosów i sporządzenia protokołu  

z przeprowadzonego głosowania. 

Po przerwie na obrady sesji wrócił Radny Marek Ślusarski, w dalszych obradach sesji brało 

udział 20 radnych. 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Krzysztof Blajer: protokół z przeprowadzonego w dniu 

28 lutego 2013 roku głosowania w sprawie wyboru na stanowiska Wiceprzewodniczących 

Rady Powiatu Żagańskiego radnych: Marka Koptę, Pawła Lichtańskiego. 

Komisja w składzie: 

1. Krzysztof Blajer – przewodniczący, 

2. Andrzej Barylak – członek, 

3. Andrzej Katarzyniec – członek, 

po wyjęciu kart z urny i ich przeliczeniu stwierdza, że: 

w głosowaniu udział wzięło 19 radnych, głosów ważnych oddano 19, głosów nieważnych 

oddano 0. Za kandydaturą radnego Marka Kopty głosowało 16 radnych, przeciw kandydaturze 

radnego Marka Kopty głosował 1 radny, przy 2 głosach wstrzymujących. 

Za kandydaturą radnego Pawła Lichtańskiego głosowało 14 radnych, przeciw kandydaturze 

radnego Pawła Lichtańskiego głosowało 3 radnych, przy 2 głosach wstrzymujących. 
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Komisja Skrutacyjna stwierdza, że Rada Powiatu Żagańskiego wybrała w głosowaniu tajnym 

na stanowiska Wiceprzewodniczących Rady Powiatu Żagańskiego radnych: Marka Koptę, 
Pawła Lichtańskiego, którzy uzyskali wymaganą większość głosów. 

Szczegółowy protokół z przeprowadzonego głosowania wraz z kartami z głosowania stanowi 

załącznik do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz odczytała uchwałę w sprawie stwierdzenia wyboru 

Wiceprzewodniczących Rady Powiatu Żagańskiego. 

                       2) zmiany uchwały w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej, 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz: ponieważ wybrano radnego Marka Koptę i radnego Paw-

ła Lichtańskiego na Wiceprzewodniczących Rady Powiatu Żagańskiego, którzy byli członkami 

Komisji Rewizyjnej a mnie na Przewodniczącą Rady, dlatego nie możemy pełnić funkcji 

członków Komisji Rewizyjnej. Zachodzi konieczność dokonania wyboru składu Komisji Re-

wizyjnej. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poprosiła o zgłaszanie kandydatur do składu Komisji Re-

wizyjnej. 

Radny Andrzej Katarzyniec zgłosił Radnego Mirosława Gąsika, jako kandydat klubu PSL. 

Radny Eugeniusz Barylak zgłosił swoją rezygnację z prac w komisji i zgłosił Radnego Andrze-

ja Chodania, jako kandydat klubu Nasze Miasto Nasz Powiat. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz: jako Przewodnicząca Klubu PiS, wpłynęło oświadczenie 

Radnego Jana Sosnowskiego o rezygnacji z Kluby Radnych PiS, wobec tego Klub Radnych 

PiS przestaje istnieć, dlatego nie zgłaszam żadnego kandydata. 

Wicestarosta Henryk Janowicz: z Klubu Nasze Miasto zgłaszam do Komisji Rewizyjnej Radną 
Elżbietę Buganik. 

Radny Zbigniew Teler zgłosił Radnego Andrzeja Barylaka, jako kandydat klubu SLD. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz: przedstawiła skład Komisji Rewizyjnej: 

1. Radny Andrzej Chodań – przedstawiciel Klubu Nasze Miasto Nasz Powiat,  

2. Radna Elżbieta Buganik – przedstawicielka Klubu Nasze Miasto, 

3. Radny Krzysztof Blajer – przedstawiciel Klubu PO, /pozostaje nadal członkiem komisji 

Rewizyjnej/, 

4. Radny Andrzej Barylak – przedstawiciel Klubu SLD, 

5. Radny Mirosław Gąsik – przedstawiciel Klubu PSL, 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz spytała kolejno zgłoszonych kandydatów do Komisji Re-

wizyjnej, czy wyrażają zgodę na prace w Komisji? 

Wszyscy zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na pracę w Komisji. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poddała pod głosowanie zgłoszony skład komisji rewizyj-

nej. 

Skład komisji został przyjęty przy 19 głosach „za”, 1 „wstrzymującym”. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz ogłosiła przerwę w celu ukonstytuowania się komisji. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz odczytała projekt uchwały, w której wskazuje się: 
1. Radnego Krzysztofa – Przewodniczący Komisji, 

2.Radnego Andrzeja Chodania – Zastępcę Przewodniczącego, 

3. Radnego Mirosława Gąsika – Sekretarza Komisji, 

4. Radną Elżbietę Buganik – Członka Komisji, 

5. Radnego Andrzeja Barylaka – Członka Komisji, 

i poddała pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta przy 18 głosach „za”, 2 „wstrzymujących przy udziale 20 radnych. 

                       3) zmiany uchwały w sprawie powołania Komisji Budżetu i Finansów Powiatu, 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz: na ostatniej sesji Radny Karol Jersak zrezygnował  

z funkcji Przewodniczącego Komisji Budżetu. Wpłynęło do mnie również oświadczenie o re-

zygnacji Członka Komisji Radnego Sosnowskiego i ogranicza członkostwo w stałej komisji 
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Rady Powiatu Żagańskiego i deklaruje pracę jedynie w pracy Komisji Oświaty, Kultury i Kul-

tury Fizycznej. Ponadto wpłynęło oświadczenie Radnego Marka Kopty, który wyraża wolę 
pracy w Komisji Budżetu i Finansów, natomiast rezygnuje z pracy Komisji Gospodarki i Infra-

struktury. Radny Marek Kopta został Wiceprzewodniczącym Rady Powiatu to również nie 

może pełnić funkcji Przewodniczącego Komisji. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz: poddała kolejno pod głosowania: 

- rezygnację Radnego Jana Sosnowskiego z prac w Komisji Budżetu i Finansów, 

Rezygnacja została przyjęta przy 15 głosach „za”, 5 „wstrzymujących się”. 

- deklarację Radnego Marka Kopty do prac w Komisji Budżetu i Finansów, 

Deklaracja została przyjęta przy 19 głosach „za”, 1 „wstrzymującym się”. 

- rezygnację Radnego Karola Jersaka z funkcji Przewodniczącego Komisji, 

Rezygnacja została przyjęta przy 19 głosach „za”, 1 „wstrzymującym się”. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz ogłosiła przerwę w celu ukonstytuowania się komisji. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz przedstawiła skład Komisji Budżetu i Finansów: 

1) Radny Jarosz Krzysztof  - Przewodniczący, 

2) Radny Blajer Krzysztof  - Zastępca Przewodniczącego, 

3) Radny Grzelak Jacek  - Członek, 

4) Radny Ślusarski Marek  - Członek, 

5) Radny Marek Kopta  - Członek, 

6) Radny Teler Zbigniew   - Członek, 

7) Radny Karol Jersak                  - Członek. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz odczytała projekt uchwały i poddała pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta przy 19 głosach „za”, 1 „wstrzymujący się ” przy udziale 20 radnych. 

                       4) zmiany uchwały w sprawie powołania Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej, 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz: na posiedzeniu komisji z pośród siebie wybrano prze-

wodniczącego i zastępcę przewodniczącego komisji. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz przedstawiła skład Komisji Oświaty, Kultury i Kultury 

Fizycznej: 

1) Radna Buganik Elżbieta  - Przewodnicząca, 

2) Radny Lichtański Paweł  - Zastępca Przewodniczącego, 

3) Radna Gancarz Ewa   - Członek, 

4) Radna Michalczuk Anna - Członek, 

5) Radny Jersak Karol  - Członek, 

6) Radny Chodań Andrzej  - Członek, 

7) Radny Sosnowski Jan   - Członek, 

8) Radny Teler Zbigniew   - Członek, 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz odczytała projekt uchwały i poddała pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta przy 19 głosach „za”, 1 „wstrzymujący się” przy udziale 20 radnych. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz zaproponowała i poddała pod głosowanie uzupełnienie 

porządku obrad sesji o n/w uchwałę w sprawie: 

  - zmiany uchwały w sprawie powołania Komisji Gospodarki i Infrastruktury, 

Uzupełnienie obrad o w/w uchwałę zostało przyjęte jednogłośnie. 

  5) zmiany uchwały w sprawie powołania Komisji Gospodarki i Infrastruktury, 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz: Radny Marek Kopta złożył rezygnację z prac w komisji 

Gospodarki i Infrastruktury. Radny Mirosław Gąsik złożył wolę i chęć pracy w Komisji Go-

spodarki i Infrastruktury i rezygnację z funkcji Przewodniczącego Komisji Zdrowia i Polityki 

Prorodzinnej. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz: poddała pod głosowanie deklarację Radnego Mirosława 

Gąsika do prac w Komisji oraz rezygnację z funkcji Przewodniczącego Komisji zdrowia i Poli-

tyki Prorodzinnej. 
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Deklaracja Radnego Mirosława Gasika została przyjęta jednogłośnie. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz ogłosiła przerwę w celu ukonstytuowania się komisji. 

Po przerwie obrady sesji opuścił Radny Marek Ślusarski oraz Radny Jan Sosnowski, w dal-

szych obradach sesji brało udział 18 radnych. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz przedstawiła skład Komisji Gospodarki i Infrastruktury: 

1) Radny Mirosław Gąsik   - Przewodniczący Komisji, 

2) Radny Barylak Eugeniusz - Zastępca Przewodniczącego, 

3) Radny Blajer Krzysztof  - Członek, 

4) Radny Janowicz Henryk - Członek, 

5) Radny Grzelak Jacek  - Członek, 

6) Radny Cuprych Leon   - Członek, 

7) Radny Jarosz Krzysztof  - Członek, 

8) Radny Lichtański Paweł - Członek. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz odczytała projekt uchwały i poddała pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta przy 17 głosach „za”, 1 „wstrzymujący się” przy udziale 18 radnych. 

                       6) zmiany uchwały w sprawie powołania Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej, 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz: rezygnację z prac w Komisji Zdrowia i Polityki Proro-

dzinnej złożył Radny Jan Sosnowski. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz: poddała pod głosowania rezygnację Radnego Jana So-

snowskiego z prac w Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej. 

Rezygnacja została przyjęta jednogłośnie. 

Na obrady sesji wrócił Radny Marek Ślusarski oraz Radny Jan Sosnowski, w dalszych obra-

dach brało udział 20 radnych. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz przedstawiła skład Zdrowia i Polityki Prorodzinnej: 

 1) Radny Katarzyniec Andrzej            – Przewodniczący, 

 2) Radna Buganik Elżbieta                 – Zastępca Przewodniczącego,                     

 3) Radny Cuprych Leon                      – Członek, 

 4) Radna Gancarz Ewa                        – Członek, 

 5) Radny Janowicz Henryk                 – Członek, 

 6) Radny Mirosław Gąsik                   – Członek. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz odczytała projekt uchwały i poddała pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta przy 17 głosach „za”, 3 „wstrzymujący się” przy udziale 20 radnych. 

  7) zmiany Uchwały Nr XVI.5.2012 Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 26 września 2012 

r. w sprawie przystąpienia Powiatu Żagańskiego do zadania inwestycyjnego pn. 

„Przebudowa dróg gminnych – ulice: Jana Pawła II, T. Kościuszki, ul. Chrobrego  

w Małomicach – II etap” w ramach Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokal-

nych, 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz odczytała projekt uchwały i otworzyła dyskusję. 
Radny Jacek Grzelak: Radny Eugeniusz Barylak uzasadniał wniosek o zdjęcie z porządku ob-

rad projekt uchwały. Dla wszystkich Radnych należy się szersze uzasadnienie, jako radni na 

komisjach obradowaliśmy w tym temacie merytorycznie, padły różne argumenty, jak najbar-

dziej słuszne zarówno z jednej, jak i z drugiej strony, ale w kwestii technicznej nie mieliśmy 

wiedzy, jak to się ma pod kątem formalno prawnym. Dlatego chciałbym prosić Przewodniczą-
cą Rady o rozszerzenie uzasadnienia tego wniosku i w moim imieniu dokończyłby Sekretarz 

Gminy i Miasta Małomice. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz udzieliła głosu Sekretarzowi Gminy i Miasta Małomice. 

Sekretarz Gminy i Miasta Małomice Wincenty Chłostowski: chciałbym poprosić o rozważenie 

takiej sytuacji, że w naszej opinii, uchwała, którą Rada chce zmienić jest niezgodna albo naru-
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sza nabyte uprawnienia Gminy Małomice wynikające z uchwały podlegającej zmianie, która  

w sposób jednoznaczny określała, że powiat żagański przystępuje do zadania inwestycyjnego  

i że powiat żagański zobowiązuje się do finansowania tego zadania w określonej wysokości.  

W dzisiejszym dniu obniżenie jednostronnie kwoty dofinansowania, będzie naruszało prawa 

nabyte Gminy Małomice i może skutkować również sytuacją, w której Gmina Małomice bę-
dzie zmuszona wystąpić z roszczeniem o wyrównanie tej kwoty. Ponadto chciałbym zwrócić 
uwagę, że w tak istotnej dla interesu Gminy Małomice sprawie, nikt się z Gminą Małomice nie 

skontaktował, nie zadzwonił, nie poinformował, że taka uchwała jest przygotowana.  

W oparciu o pierwotną uchwałę Gmina złożyła wniosek do Wojewody Lubuskiego w ramach 

Narodowego Programu Remontu Dróg Lokalnych, uzyskała dofinansowanie i jednym z punk-

tów wpływających na ocenę tego wniosku, było stanowisko powiatu żagańskiego, który posta-

nowił uchwałą z roku 2012, uczestniczyć w realizacji tego zadania i przystąpił do realizacji 

tego zadania inwestycyjnego określając tą kwotę. W chwili obecnej Gminie Małomice będzie 

bardzo trudno zrealizować to zadanie, z obniżonym dofinansowaniem. 

Członek Zarządu Zbigniew Teler: w odpowiedzi Sekretarzowi Wincentemu Chłostowskiemu, 

po pierwsze to Pan bardzo dobrze powiedział, to nie jest powiedziane, że to jest nie prawnie  

i ma Pan rację, że według Pańskiej i Pani Burmistrz opinii, a nie prawników. Po drugie, obni-

żenie jednostronne, ja się wcale nie dziwię, że Pan to powiedział, bo gdyby powiat wystąpił do 

gminy to gmina zgodziłaby się na obniżenie kwoty dofinansowania? Pan mówi, że Gmina  

i Miasto Małomice wystąpi na drogę z roszczeniami, a ja się pytam, czy było podpisane poro-

zumienie między powiatem a gminą, czy była jakakolwiek podpisana umowa? Więc, na jakiej 

podstawie gmina może dochodzić roszczeń? Po trzecie, organ stanowiący zawsze może swoją 
uchwałę zmienić, wnieść różne poprawki i to jest niezbywalne prawo organu stanowiącego. Ta 

uchwała była potrzebna, jako partner do realizacji tego wniosku, za to gmina otrzymała więcej 

dodatkowych punktów. Chciałem również poinformować, że były również składane do urzędu 

wojewódzkiego dwa wnioski z powiatu, na zadania powiatowe i żaden wniosek nie został 

uwzględniony. Teraz pytam się, Panie Sekretarzu, czyja to wina? Tego Zarządu? Kto pilotował 

tamte wnioski, my, czy ktoś inny? A podstawowa sprawa, która zdecydowała o tym, bo były 

bardzie drastyczne propozycje, biorąc pod uwagę trudną sytuację Małomic, ostatecznie, po 

burzliwej dyskusji, doszliśmy do porozumienia i Zarząd proponuje przyznać dla Małomic 

100.000 zł. Ktoś mówi, że kwota była zapisana w budżecie, ale, który Zarząd budował budżet  

i wpisano na zimowe utrzymanie dróg 500.000 zł a na dzień dzisiejszy już potrzebne jest około 

700.000 zł. Jeżeli nam teraz brakuje na zimowe utrzymanie dróg, bo było nieoszacowane, to 

teraz mamy dać dla Małomic całość a my mamy brać kredyt, żeby zapłacić za zimowe utrzy-

manie dróg? Pytanie samo się nasuwa, kto jest winien tej sytuacji, ten Zarząd, czy ten, który 

opracowywał budżet i propozycje do budżetu na rok 2013. Chciałem jedno podkreślić, aby tu 

nie dopatrywać się jakiejś złośliwości, podtekstów, absolutnie nie.  

Sekretarz Gminy i Miasta Małomice Wincenty Chłostowski: ja jestem bardzo zadowolony Pa-

nie Zbigniewie, zadowolony, że nie muszę odpowiadać na wszystkie Pana pytania, a szczegól-

nie, kto jest winien. Ja nie traktuję Państwa jako ten czy tamten Zarząd, traktuję Państwa, jako 

władze powiatu, które bez względu na to, czy zmienia się Przewodniczący, Zarząd, realizujecie 

politykę dla dobra powiatu. W związku z powyższym dobrze, że nie muszę odpowiadać na 

Pana pytania. Zwracam się do Państwa jeszcze raz z prośbą, żebyście Państwo, jeżeli istnieją 
wątpliwości, albo mamy inne zdania na ten temat, żebyście się Państwo jeszcze raz przygląd-

nęli tej uchwale i zdecydowali, czy rzeczywiście jest tak, jak Pan mówi, że zobowiązanie po 

stronie powiatu powstaje w momencie podpisania przez Zarząd umowy. Ale to nie jest tak do 

końca, bo moglibyśmy się zastanowić, kiedy Zarząd ma zawrzeć porozumienie z Gminą. Tu 

Zarząd został zobligowany do uszczegółowienia zasad, a nie decydowania o wysokości kwoty. 

O wysokości kwoty zdecydowała w roku ubiegłym Rada Powiatu i powiat wziął na siebie zo-

bowiązanie, że będzie partycypował w kosztach realizacji tej inwestycji w kwocie 220.000 zł  
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i to jest jednoznacznie zapisane w uchwale Rady Powiatu. Zmieniacie Państwo zasady współ-

pracy w trakcie realizacji tego zadania inwestycyjnego, nie rozmawiamy o sytuacji, w której 

gmina jeszcze się zastanawia, czy przystąpi do jego realizacji, czy złoży wniosek. Gmina  

w zaufaniu do Państwa stanowiska, wyrażonego w uchwale, podjęła działania i teraz gmina jest 

zaskakiwana zmianą Państwa sytuacji. Nie roszczę sobie prawa do oceniania sytuacji powiatu, 

dlatego, jeżeli nie mamy wejść w konflikt, prosiłbym, abyście Państwo nie głosowali tej 

uchwały i pozwolili, aby na temat tego rozwiązania zaproponowanego w tej uchwale, mogła 

porozmawiać Pani Burmistrz, albo władze gminy z władzami powiatu. 

Radny Tadeusz Kosmatka: wczoraj Pani Burmistrz miała wystąpienie na Komisji, dość szcze-

gółowo temat był omawiany, każdy miał możliwość wypowiedzenia się. Przyznaję rację, Panie 

Sekretarzu, że to Rada Powiatu zdecydowała, ale Rada Powiatu również może skorygować  
i zdecydować inaczej. Dopóki nie było podpisanego szczegółowego porozumienia, to nie ma 

zobowiązania. Rozumiem postawę niektórych Radnych i Pana Sekretarza, nie neguję, bo to jest 

interes wasz i macie tego bronić i całkowicie to rozumiem. Oczywiście interes jednej i drugiej 

strony jest inny, ale my dzisiaj pilnujemy interesu powiatu. 

Radny Krzysztof Jarosz: należy podkreślić, że interes prawny zostanie naruszony przez podję-
cie uchwały. Organ może wezwać do zmiany decyzji, więc tutaj droga do dalszego sporu otwo-

rem stoi, jeśli dobrze pamiętam ustawę. Każdy, którego zostanie naruszony interes prawny, 

może zaskarżyć tą uchwałę do sądu. Więc to nie zamknie sprawy, jeżeli Gmina Małomice bę-
dzie stawiać swoje stanowisko i to należy też brać pod uwagę. 

Radny Andrzej Katarzyniec: strony swoje opinie wyraziły, składam formalny wniosek o za-

mknięcie dyskusji i przejścia do głosowania nad projektem uchwały. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz: przed głosowaniem nad wnioskiem o zamknięcie dysku-

sji, proponuję zapoznać się z opiniami Komisji i stanowiskiem Radcy Prawnego. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Krzysztof Jarosz: w wyniku głosowania 2 „za”,  

2 „przeciwnych”, 1 „wstrzymującym”, przy czym głos Przewodniczącego prowadzącego obra-

dy Komisji jest decydujący, w związku z tym Komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Mirosław Gąsik: w wyniku głosowania 

przy 2 głosach „za”, 3 „przeciwnych”, Komisja negatywnie wypowiedziała się na temat tej 

uchwały. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Eugeniusz Barylak: w 

wyniku głosowania przy 3 głosach „za”, 2 „przeciwnych”, komisja pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały. 

Pozostałe Komisie nie opiniowały w/w projektu uchwały. 

Radca Prawny Halina Miszczuk: Rada Powiatu ma prawo zmienić uchwałę. Natomiast zgodnie 

z prawem, każdy czyj interes prawny zostanie naruszony, może wezwać Radę Powiatu do usu-

nięcia tego naruszenia, a po bezskutecznym upływie terminu, skierować skargę do sądu. Taki 

jest tryb, a decyzja należy do Radnych. W uchwale wskazano podstawy prawne, zgodne  

z obowiązującymi przepisami. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poddała pod głosowanie wniosek Radnego Andrzeja Kata-

rzyńca o zamknięcie dyskusji. 

Wniosek o zamknięcie dyskusji został przyjęty przy 15 głosach „za”, 4 „przeciwnych”, 1 

„wstrzymującym”. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Pawła Lichtań-
skiego o odczytanie projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Paweł Lichtański odczytał projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poddała pod głosowanie odczytany projekt uchwały. 
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Uchwała została przyjęta przy 13 głosach „za”, 6 „przeciwnych” 1 „wstrzymującym”, przy 

udziale 20 radnych. 

8) zmian budżetu, 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz odczytała projekt uchwały i porosiła o przedstawienie 

uzasadnienia. 

Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: uchwała została omówiona na Komisji Budżetu i na pozo-

stałych komisjach. Zmiany, które zostały przedłożone wraz z uzasadnieniem, nie uległy zmia-

nie. W związku z tym, że poprzednia uchwała została przyjęta, projekt uchwały w sprawie 

zmian budżetu obowiązuje, zmienia się załącznik w sprawie dotacji. Zmiana dotyczy dotacji 

dla Gminy Małomice oraz dla jednostek oświatowych. Wprowadzamy również tą uchwałą pro-

jekt „Polsko – Niemiecka Spartakiada Sportowa Pracowników Samorządowych”, jak również 
zostają wykreślone z budżetu zadania inwestycyjne tj. przebudowa drogi powiatowej w m. Ru-

dawica oraz przebudowa skrzyżowania drogi powiatowej w m. Brzeźnica – Karczówka. Wkład 

własny w te zadania zostaje przesunięty na zadanie – przebudowa mostu w Iłowej i środki  

z dotacji dla Gminy Małomice w wysokości 120.000 zł zostają przesunięte na zadania bieżące 

tzn. na zimowe utrzymanie dróg. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poprosiła o przedstawienie opinii Komisji Stałych. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Krzysztof Jarosz: komisja zaopiniowała projekt 

uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Mirosław Gąsik: komisja zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Eugeniusz Barylak: ko-

misja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Pozostałe Komisie nie opiniowały w/w projektu uchwały. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz otworzyła dyskusję. 

Radny Leon Cuprych: muszę wejść w polemikę w sprawie tej, jak i wcześniejszej uchwały. 

Panie Teler, to nie krasnoludki tworzyły budżet, zajmowali się tym, podobno specjaliści, czyli, 

jeżeli zostało niedoszacowane zimowe utrzymanie dróg, to czyja to wina? Liczyliśmy na to, że 

kolejny raz, jeśli chodzi o gminy wiejskie, znowu jesteśmy oszukani. Mam pytanie do Pana 

Janowicza, dlaczego projekt dot. Brzeźnicy uzyskał tak mało punktów, bo ja 30 lat pracuję  
z projektami i projekty same się bronią, nie trzeba szukać kanałów do nich, tylko trzeba dobrze 

projekt zrealizować. Jestem oburzony, że kolejna inwestycja, najpierw była droga 1053, prze-

walana z budżetu na budżet i wreszcie ją zupełnie wyeliminowano, bo to było tylko blokowa-

nie inwestycji Gminie Brzeźnica. Liczyliśmy na to, że to się poprawi, bo tam jest niebezpiecz-

nie i chodziło o to, żeby wreszcie coś zrealizować i poprawić bezpieczeństwo. Teraz znowu to 

przepada, i co, krasnoludki są winne, dlatego będę głosował przeciwko tej uchwale. Rozu-

miem, jak Gmina Małomice planuje pewne działanie inwestycyjne wspólnie z powiatem, ma-

jąc nadzieję na te środki. W moim przekonaniu należało zapewnić w budżecie najpierw więk-

sze środki na zimowe utrzymanie dróg a z tego, co zostanie obiecywać, a tak to po prostu ma-

my to, co mamy, czyli inwestycje są nie realizowane i gdzie są tu zadania powiatu realizowa-

ne? Kolejny raz, kolejna droga w Gminie Brzeźnica przepada a zapraszam, niech się Radni 

przejadą tą drogą i zobaczą, co się dzieje w tej Brzeźnicy. Tam minąć się nie można, pełno jest 

dziur, ledwo się mieści samochód osobowy i kto za to odpowiada? W moim przekonaniu jest to 

naruszenie bezpieczeństwa ruchu drogowego i ktoś za to powinien odpowiadać, ze strony Za-

rządu.  

Radny Zbigniew Teler: cieszę się bardzo, że Radny Leon Cuprych pracuje od 30 lat nad wnio-

skami, szczególnie byśmy się cieszyli, ile z tego tytułu ktoś pozyskałby dodatkowych środków 

zewnętrznych. Chciałbym jednak uspokoić Radnego Leona Cuprycha i powiedzieć, że jeżeli 

się uda pozyskać środki zewnętrzne na wykonanie tej drogi, która była w planie budżetu ujęta 
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tj. Karczówka – Brzeźnica, to będzie ona zrobiona. Jeżeli chodzi o chodnik, to sprawa była 

omawiana na posiedzeniu komisji i zostanie zrobione zgodnie z ustaleniami.  

Radny Tadeusz Kosmatka: Panie Leonie ma Pan dużo racji, jeśli chodzi o bezpieczeństwo tej 

drogi, ale gdybyśmy rozpatrywali w kategorii bezpieczeństwa to nie wiem, czy szprotawska 

droga ul. Warszawska nie zajęłaby I miejsca, tam ludzie giną i nie jest to jedyna droga, która 

dzisiaj wymaga remontu. Tych dróg jest bardzo dużo, tylko jak to zrobić, żeby zainicjować, 
żeby projekty przechodziły itd. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz odczytała projekt uchwały i poddała pod głosowanie. 

Uchwała została przyjęta przy 15 głosach „za”, 5 „przeciwnych”, przy udziale 20 radnych. 

               9) ustalenia wynagrodzenia dla Przewodniczącego Zarządu Powiatu Żagańskiego, 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz odczytała projekt uchwały i otworzyła dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poprosiła Przewodniczących Komisji o przedstawienie 

opinii. 

Komisje nie zajmowały się w/w projektem uchwały i nie wydały opinii. 

Radny Andrzej Chodań: nie tylko na posiedzeniu Komisji Oświaty byłem przeciwny, w dal-

szym ciągu jestem przeciwny, dlatego, że Pani Przewodnicząca Zarządu w swojej drugiej de-

cyzji, powołując Zarząd Powiatu Żagańskiego, w Zarządzie tym nie przewidziała ani jednej 

osoby, która by w sposób bezpośredni reprezentowała Żagań, czyli osoby, która jest z Żagania. 

Chciałem zaznaczyć, że oprócz Szprotawy z okolicami, jest to okręg, który posiada 7 manda-

tów i jestem dalece zdziwiony, że Żagań nie ma swojej reprezentacji w Zarządzie Powiato-

wym. Pozostaje tutaj tylko nazwa, że to jest powiat żagański. Wobec takich decyzji mówię 
swoje, nie zgadzam się. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Pawła Lichtań-
skiego o odczytanie projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Paweł Lichtański odczytał projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poddała pod głosowanie odczytany projekt uchwały. 

Uchwała została przyjęta przy 15 głosach „za”, 1 „przeciwnych” 4 „wstrzymujących”, przy 

udziale 20 radnych. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz ogłosiła przerwę w obradach sesji. 

Po przerwie w dalszych obradach sesji brało udział 19 radnych, obrady sesji opuścił Radny 

Andrzej Katarzyniec zwalniając się u Przewodniczącej Rady. 

  10) zmiany Uchwały Nr XIII.11.2012 Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 28 marca 2012 r.  

w sprawie uchwalenia Regulaminu Organizacyjnego Starostwa Powiatowego w Ża-

ganiu, 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz odczytała projekt uchwały i otworzyła dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Pawła Lichtań-
skiego o odczytanie projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Paweł Lichtański odczytał projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poddała pod głosowanie odczytany projekt uchwały. 

Uchwała została przyjęta przy 17 głosach „za”, 2 „wstrzymujących”. 

  11) wyznaczenia delegata Powiatu Żagańskiego do Zgromadzenia Ogólnego Związku 

Powiatów Polskich, 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz odczytała projekt uchwały i otworzyła dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poddała pod głosowanie odczytany projekt uchwały. 
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Uchwała została przyjęta przy 18 głosach „za”, 1 „wstrzymujących”, przy udziale 19 radnych. 

  12) określenia zadań finansowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych przekazywanych Powiatowi Żagańskiemu w 2013 r. 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz odczytała projekt uchwały i poprosiła o przedstawienie 

uzasadnienia. 

Dyrektor PCPR Anna Kulczyńska: powyższa uchwała jest wywoływana, co roku na sesji Rady 

Powiatu. Konieczność taka wynika z ustawy o rehabilitacji dotyczącej osób niepełnospraw-

nych. W dniu 14 lutego 2013 roku do powiatu wpłynęło pismo PFRON informujące o środkach 

dla naszego powiatu przyznanych wg. algorytmu. Przyznana kwota jest niższa niż w roku 2012 

o 637.000 zł. Jednocześnie uzyskaliśmy zapewnienie, że w połowie roku będzie przyznana 

transza dodatkowa, dlatego mamy nadzieję, że te zadania, które nie zostały ujęte, pojawią się 
po otrzymaniu dodatkowej transzy. Rehabilitacja zawodowa – jest to propozycja Powiatowego 

Urzędu Pracy, które wskazały dwa zadania z ustawy, dlatego, że pozostałe będą realizowane  

w ramach środków z funduszu pracy i ze środków pozyskiwanych w ramach programów unii 

europejskiej. Pozycja dotycząca warsztatów terapii zajęciowej, jest to kwota ustalona odgórnie, 

jest to kwota rocznej dotacji pomnożona przez liczbę uczestników. Rehabilitacja społeczna – 

proponujemy przeznaczyć środki na 4 zadania, które są wskazane w projekcie uchwały. Biorąc 

pod uwagę, że mamy wniosków na turnusy rehabilitacyjne dużo więcej niż w roku poprzed-

nim, przeznaczyliśmy środki w wysokości 266.048 zł. Nie ujęto zadań, które zlecone zostały 

organizacjom pozarządowym, na mocy art. 36 ustawy o rehabilitacji, tylko dlatego, że uzyska-

liśmy informację z Urzędu Marszałkowskiego, że organizacje pozarządowe mają możliwość 
pozyskania środków z samorządu województwa, który ma dwa razy większy budżet, niż miał 

w roku poprzednim. Przy przygotowywaniu propozycji zawartych w projekcie uchwały, suge-

rowaliśmy się wykonaniami z lat poprzednich oraz liczbą wniosków, które wpłynęły do PCPR, 

do połowy lutego 2013 roku, bądź do połowy listopada 2012 roku, ponieważ taki jest wymóg 

formalny. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz odczytała projekt uchwały i otworzyła dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poddała pod głosowanie odczytany projekt uchwały. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie, przy udziale 19 radnych. 

  13) wyrażenia zgody na dokonanie na rzecz Gminy Szprotawa darowizny nieruchomości 

na cele publiczne (dot. nieruchomości położonej w Szprotawie – magazyn obrony 

cywilnej), 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz odczytała projekt uchwały i poprosiła o przedstawienie 

opinii Komisji Stałych. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Mirosław Gąsik: komisja zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Eugeniusz Barylak: ko-

misja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Pozostałe Komisie nie opiniowały w/w projektu uchwały. 

Radna Elżbieta Buganik opuściła obrady sesji, w dalszych obradach brało udział 18 radnych. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz odczytała projekt uchwały i otworzyła dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poddała pod głosowanie odczytany projekt uchwały. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie, przy udziale 18 radnych. 

  14) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości w formie darowizny od Gminy Żagań  

o statusie miejskim do Powiatowego Zasobu Nieruchomości (dot. nieruchomości po-

łożonej w Żaganiu – darowizna na cele publiczne), 
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Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz odczytała projekt uchwały i poprosiła o przedstawienie 

opinii Komisji Stałych. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Mirosław Gąsik: komisja zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Eugeniusz Barylak: ko-

misja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Pozostałe Komisie nie opiniowały w/w projektu uchwały. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz odczytała projekt uchwały i otworzyła dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poddała pod głosowanie odczytany projekt uchwały. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie przy udziale 18 radnych. 

  15) ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół niepublicznych o 

uprawnieniach szkół publicznych oraz placówek niepublicznych prowadzonych na 

terenie Powiatu Żagańskiego oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich 

wykorzystywania, 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz odczytała projekt uchwały i poinformowała, że w §4  

w pkt. 1 projektu uchwały należy wykreślić słowo „na jednego ucznia”. W §4 pkt. 1 będzie 

miał brzmienie „Wysokość dotacji ustala Rada Powiatu Żagańskiego w uchwale budżetowej na 

dany rok w oparciu o planowaną liczbę uczniów, zgłoszoną w terminie określonym §3 ust.1”.  

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz odczytała projekt uchwały i poprosiła o przedstawienie 

uzasadnienia. 

Naczelnik Wydz. OKT Michał Cisek: zmiany ustawy o systemie oświaty, najważniejsze, które 

zostały przez ustawodawcę wprowadzone, które zmieniają zasady udzielanej dotacji, to jest 

fakt, że teraz dotację przyznajemy na każdego ucznia, który jest, w trakcie miesiąca, na 

50%,obowiązkowych zajęć edukacyjnych. Jest to bardzo ważny zapis, ponieważ uczniowie 

bardzo często są zapisywani a chodzą sporadycznie a i tak musieliśmy udzielać dotacji. Teraz 

zapis ustawodawcy spowoduje obniżenie przekazywania wysokości dotacji dla szkół 

niepublicznych. Zmienia się również zakres kontroli szkół niepublicznych oraz sposób 

udzielania dotacji. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz odczytała projekt uchwały i otworzyła dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poddała pod głosowanie odczytany projekt uchwały. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie, przy udziale 18 radnych. 

  16) załatwienia skargi na działalność Zarządu Powiatu Żagańskiego. 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz odczytała projekt uchwały i poprosiła o przedstawienie 

opinii Komisji Rewizyjnej. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof Blajer odczytał stanowisko Komisji Rewizyjnej 

w przedmiotowej sprawie. Komisja Rewizyjna uznała skargę za bezzasadną. 
Stanowisko Komisji Rewizyjnej oraz uzasadnienie stanowi załącznik do protokołu. 

Na obrady sesji wróciła Radna Elżbieta Buganik, w dalszych obradach sesji brało udział 19 

radnych. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz odczytała projekt uchwały i otworzyła dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Pawła Lichtań-
skiego o odczytanie projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Paweł Lichtański odczytał projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poddała pod głosowanie odczytany projekt uchwały. 
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Uchwała została przyjęta przy 14 głosach „za”, 5 „wstrzymujących”. 

10.Odpowiedzi na interpelacje. 
Odpowiedzi na interpelacje zostały udzielone w pkt. Interpelacje. Ponadto zostaną udzielone 

odpowiedzi na piśmie. 

11.Wnioski. 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz porosiła o składanie wniosków. 

Radny Leon Cuprych składam kilka wniosków: 

1. Wnoszę o udostępnienie kserokopii: 

1) Wniosków złożonych w roku ubiegłym dotyczącym przebudowy dróg lokalnych tj. 

Przebudowa drogi 1064F w Rudawicy i Przebudowa drogi 

1071F relacji Brzeźnica- Karczówka, (zadania zgłoszone do NPPDL) 

2) Kserokopii projektu technicznego dotyczącego drogi 1071F relacji 

Brzeźnica-Karczówka. 

3) Kserokopii Zlecenia (Umowy) dotyczącej wykonania projektu 

Technicznego drogi 1071F – kto zlecał z ramienia Starostwa. 

4) Proszę o udostępnienie kopii arkuszy oceny w/w projektów. 

2.  Wnoszę o udzielenie informacji w sprawie kosztów, jakie zostały poniesione na wykonanie 

projektów technicznych na drogach powiatowych, proszę również o określenie dat, kiedy 

projekty zostały wykonane: 

      w gminie Brzeźnica: 

1) Droga 1053F (Przyborze – droga 296 Jelenin) 

2)  Droga 1071F  (Brzeźnica – Granica powiatu kierunek Przybymierz) 

3)  Droga 10717  (Brzeźnica – Karczówka) 

4)  Droga powiatowa (Chotków – Studnice ) 

5) Projekt chodnika w Chotkowie 

6) Inne projekty techniczne drogowe dotyczące Gminy Brzeźnica – niezrealizowane. 

3.  W związku zaniechaniem realizacji zadania „Przebudowa drogi powiatowej nr 1071F relacji 

Brzeźnica – Karczówka od km14+304 do km16+170 (zadanie zgłoszone do NPPDL, niska 

ocena projektu), zapisanym budżecie Powiatu Żagańskiego na rok 2013.  

      Wnioskuję o wykonanie (odtworzenie):  

     1) W miejscowości Brzeźnica, chodnika na odcinku od krzyżówki z drogą 1070F (okolice  

         Zakładu Usługowego) w kierunku urzędu Gminy w Brzeźnicy oraz parkingu w pasie dro-

gi powiatowej 1071F przy Urzędzie Gminy.  

   Wniosek swój uzasadniam tym, że w 2003 roku wykonano projekt techniczny na przebu-

dowę drogi 1071F od skrzyżowania drogą 1070F w kierunku granicy Powiatu Żagań  
z gminą Nowogród Bobrzański. Dotychczas projekt nie jest realizowany. Dlatego w celu 

poprawy bezpieczeństwa w miejscowości Brzeźnica (alternatywne połączenie Żagań-
Zielona Góra) oraz wyeliminowania kosztów nieskutecznego niwelowania pobocza za-

równo przez Powiat, bardzo często pobocze niwelowane przez Zakład Usługowy  

w Brzeźnicy w ramach kosztów Gminy. Uzasadnione jest żeby nawet małymi krokami 

(etapami) poprawić bezpieczeństwo na drodze powiatowej 1071F. 

   Nadmieniam, że w obrębie proponowanej we wniosku budowy chodnika znajduje się Sz-

koła Podstawowa oraz Gimnazjum. 

    2) Dokończenie budowy chodnika przy drodze powiatowej w Jabłonowie (obecnie zamon-

towano krawężniki, brak jest polbruku). 

 4. Wnioskuję o uzupełnienie (doprojektowanie) w projekcie technicznym „Przebudowa drogi 

powiatowej nr 1071F relacji Brzeźnica – Karczówka od km14+304 do km16+170 (zadanie 

zgłoszone do NPPDL). Uzupełnienie powinno dotyczyć doprojektowania w pasie drogi  

nr 1071F po jednej stronie drogi od krzyżówki w Brzeźnicy (okolice Zakładu Usługowego) 
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w kierunku do cmentarza w Brzeźnicy chodnika i parking przy cmentarzu. Należy wskazać, 
że w ciągu tej drogi znajduje się stacja paliw, więc jest duże natężenie ruchu. 

      Wniosek swój uzasadniam tym, że rozwiązanie to podniesie walory projektu, jest możliwe, 

że projekt będzie wyżej oceniony. 

      Inwestycja poprawi warunki bezpieczeństwa użytkowników tej drogi. 

  5. Proszę o udzielenie informacji w sprawie: 

1) Ile zostało wydanych decyzji na wycinkę drzew w pasie dróg powiatowych, na ile 

drzew, o jakiej kubaturze, w latach 2010, 2011, 2012 (z rozbiciem na poszczególne la-

ta) 

2) Jakie dochody z tytułu pozyskania drewna Starostwo uzyskało w tych latach (w rozbi-

ciu na lata). 

3) Jeżeli drzewa nie zostały sprzedane, to na jakiej podstawie zostały przekazane innym 

podmiotom (osobom). Jakie to były ilości i jaka wartość przekazanego drewna (w roz-

biciu na lata). 

4) Kto podejmował decyzje dotyczące punktu 3. 

Radny Marek Ślusarski: w imieniu mieszkańców osiedla w Żaganiu wnoszę o wyznaczenie  

i wykonanie przejścia dla pieszych przy kościele ul. Piastowska. Jest to newralgiczne miejsce, 

bardzo duże natężenie ruchu i bardzo dużo mieszkańców wnosi o to, żeby to zrobić. Uważam, 

że jest to bardzo dobra inicjatywa, bo jest to wyjście z kościoła prosto na drogę, z którego ko-

rzystają dzieci i osoby starsze. Dlatego prosiłbym o pozytywne podejście do tego wniosku. 

      12. Informacje i oświadczenia. 
      Radny Leon Cuprych: ponieważ nie istnieje już Klub PIS, określam się, jako Radny Niezależny 

i pracuję na rzecz całego powiatu. 

      Radny Krzysztof Jarosz: chciałem się odnieść do wniosków złożonych przez Radnego Leona 

Cuprycha, bo nie mogę się przysłuchiwać wszystkiemu. Faktem jest, że w wielu przypadkach 

Radny Leon Cuprych ma racje i wiele należałoby w Gminie Brzeźnica zrobić i poprawić  
w zakresie dróg, bo nie były one robione od lat. Jednak tego zarzutu przyjąć nie mogę, który 

był wymieniony przy punkcie dot. zmian budżetu, który pośrednio być może spowodowało 

nawał wniosków w pkt.11. Nie mogę przyjąć między innymi zarzutu takiego, że powiat nic nie 

robił w zakresie dróg na terenie Gminy Brzeźnica a konkretnie chodzi mi drogę 1053. Tu 

chciałbym złożyć informację taką, że to, iż ta droga nie została wykonana, jest w dużej części 

zasługą Radnego Leona Cuprycha i Wójta Adamowicza. Z tego względu, że wyraźnie 

zaangażowali się w deprecjonowanie tego pomysłu i organizowanie akcji sprzeciwu na terenie 

swojej gminy, który miał doprowadzić do tego, aby ta inwestycja upadła. Więc nie mogę 
przyjąć takiego zarzutu, jako radny poprzedniej kadencji, że nic nie robiliśmy na tym terenie  

i cała wina leży po naszej stronie. Przynajmniej w zakresie drogi 1053, ja się absolutnie nie 

poczuwam do winy. Państwo pamiętają, którzy interesowali się środkami unijnymi, że po to, 

aby z listy indykatywnej dostać się do realizacji bez konkursu, trzeba było się znaleźć na liści 

dróg LRPO, którą uchwalił Zarząd Województwa. Na terenie powiatu żagańskiego znalazły się 
tylko drogi 1078 – droga wojewódzka 296 do Konina i droga z Konina do Jankowej. Na tej 

liście znalazła się również droga z dokumentacją, tzw. krótka obwodnica z Żagania przez 

Bożnów, co miało małe uzasadnienie i znalazła się właśnie dzięki zabiegom powiatu również 
droga 1053 i z LRPO ze środków unijnych można było robić tylko te drogi. Dlatego absolutnie 

nie można się zgodzić z zarzutem takim, że były to jakieś wybiórcze inwestycje, które też 
Radny Leon Cuprych kierował pod moim adresem (w czasie, kiedy byłem Starostą), że 

realizowano inwestycje na terenie wyborczym, z którego ja startowałem. Te drogi znalazły  

się w LRPO, nie dzięki temu, że ja chodziłem koło tego, tylko dzięki temu, że zadecydował tak 

Zarząd Województwa i że była to kontynuacja inwestycji rozpoczętych po stronie powiatu 

żarskiego. Natomiast doprowadziliśmy do tego, aby droga 1053 została podobnie 

potraktowana, ale zostało to storpedowane, między innymi przez działania Radnego Leona 
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Cuprycha i Wójta Adamowicza, więc bądźmy do końca otwarci i mówmy o wszystkim, w tym 

także o tym, że nie tak do końca cała wina leży po stronie powiatu i radnych poprzednich 

kadencji. 

     Radny Leon Cuprych: Panie Radny Jarosz, naprawdę jestem zbulwersowany tym, co Pan mówi. 

Proszę mi powiedzieć, jakim działaniami razem z wójtem byłem przeciwny drodze 1053. 

Przecież projekt był przepisywany z budżetu na budżet i właśnie dzięki temu, że tak był 

wpisywane, to żadne inwestycje nie były realizowane. Ocena tego projektu przez komitet 

sterujący, jeżeli ten projekt był od Jelenina do Przyborza, inwestycja kończąca się w lesie. 

Radny Zbigniew Teler, który był w tamtej kadencji członkiem Zarządu, rozmawiał z powiatem 

nowosolskim, bo takie były założenia komitetu sterującego, że jeżeli inwestycja będzie 

kontynuowana, czyli rozwiązuje pewien ciąg komunikacyjny, wtedy ma ona szanse 

powodzenia. Czyli jeżeli nie była inwestycja realizowana przez powiat nowosolski, czyli 

skończenie inwestycji w m. Przyborze, gdzie dalej droga, można powiedzieć jest 3 – 4 m. 

szerokości to ona i tak nie zalazłaby uznania przez komitet sterujący. 

     Radny Tadeusz Kosmatka: rozumiem, że jest to temat bardzo ważny, ale czy w tym punkcie 

powinniśmy te sprawy rozstrzygać? Teraz mamy pkt. Informacje i oświadczenia, bo nie długo 

tak będzie, że Pan Karol Jersak również dzisiaj pozwolił sobie na nieodpowiednie zachowanie. 

W związku z tym, proszę, abyśmy przestrzegali porządku obrad. 

     Radny Andrzej Chodań: chciałem poinformować, że wycofałem swoje uczestnictwo  

z Lubuskiego Forum Przewodniczących i Wiceprzewodniczących Rad, jak również 
zrezygnowałem z funkcji Wiceprzewodniczącego, dlatego, że nie posiadam mandatu. 

     Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz:  

     -  Radny Jan Sosnowski złożył rezygnację z prac w komisjach, pozostając członkiem Komisji 

Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej. Radny Jan Sosnowski złożył również rezygnacje  

z członkostwa Klubu Radnych PiS, wobec tego oświadczam, że Klub Radnych PiS przestał 

istnieć w Radzie Powiatu Żagańskiego, 

      - odpowiedź na pismo Komisji Oddziałowej NSZZ „Solidarność” pracowników firmy ochrony 

cateringu i sprzątania z siedzibą przy obiekcie 105 Szpitala Wojskowego z przychodnią  
w Żarach filia Żagań.  

         Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz odczytała odpowiedź na pismo oraz pismo Komisji 

Oddziałowej NSZZ „Solidarność”, które stanowią załącznik do protokołu. 

      - odpowiedź na pismo Pana Stefana Dynowskiego w sprawie wprowadzenia zakazu przejazdu 

samochodów ciężarowych na drodze 1065 w m. Bukowina Bobrzańska. 

         Przewodnicząca odczytała pismo oraz odpowiedź na w/w pismo, które stanowią załącznik do 

protokołu. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz wyznaczyła Radnego Andrzeja Barylaka oraz Radnego 

Eugeniusza Barylaka do zapoznania się z protokołem XXI sesji Rady Powiatu Żagańskiego  

z dnia 28 lutego 2013 roku. 

                     13. Zamknięcie obrad XXI sesji Rady Powiatu Żagańskiego. 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz o godz. 15

20
 ogłosiła zamknięcie obrad XXI sesji Rady 

Powiatu Żagańskiego z dnia 28 lutego 2013 roku. 

               Protokołowała  

           Henryka Świątek                    
                                                                Przewodnicząca Rady Powiatu Żagańskiego 

                                       Ewa Gancarz 

 


